
Zápis č. 5/5/2014 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
15. mája 2014 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Igor Gallo, Jozef Chudík, Dóra Hushegyiová, Michal 
Jesenko, Martin Kabát, Martin Kákoš, Peter Kubica, Ildikó Nagy, Vladimír Slovák 
Hostia:  
Václav Mika – generálny riaditeľ RTVS 
PhDr. Daniela Migrová – riaditeľka Sekcie GR RTVS 
Radka Doehring – riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Lukáš Diko – riaditeľ Centra spravodajstva, športu a publicistiky RTVS 
Mgr. Tibor Búza – riaditeľ Sekcie programových služieb STV 
Ľubica Hamarová – riaditeľka Informačných programových služieb SRo 
Miesto konania: SRo, Mýtna 1, Bratislava  
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal, otvoril a viedol predseda Rady RTVS I. Gallo. Na začiatku rokovania 
privítal všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 9 členov  Rady RTVS a rada je 
schopná uznášať sa.  
 
I. Gallo skonštatoval, že program zasadnutia bol distribuovaný v zmysle rokovacieho 
poriadku a neprišli žiadne návrhy na zmenu.  
I. Gallo dal hlasovať o návrhu programu: 
Uznesenie č. 63/2014: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v navrhnutom znení:  

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca M. 
Jesenko);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajca P. Kubica); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajca P. Kubica);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 
f) rôzne. 

5. Vecné a finančné vyhodnotenie Zmluvy so štátom na rok 2013 (spravodajca P. Kubica) 
6. Výročná správa RTVS za rok 2013 (spravodajca I. Gallo) 
7. Správa o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu Rozhlasu a televízie 

Slovenska za I. štvrťrok 2014 (spravodajca M. Kabát) 
8. Informácia o vysielaní RTVS v súvislosti s MS vo futbale 2014 (spravodajca I. Gallo) 
9. Informácia o účasti RTVS na letných festivaloch (spravodajca M. Kákoš) 
10. Sťažnosti a podnety 
11. Rôzne 

 
Za: 9 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát,  M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0  
Uznesenie bolo prijaté. 
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2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
I. Gallo skonštatoval, že uznesenia z ostatného rokovania nemajú charakter plnenia 
a nevyhodnocujú sa.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 64/2014: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z predchádzajúceho obdobia. 

Uznesenie Vyhodnotenie Poznámka 

84./2011 Plní sa priebežne. Predkladanie zmlúv nad 100 000 7 dní vopred. 

33./2013 
Plní sa priebežne. Štvrťročné predkladanie správy o aktuálnom 

stave výberu úhrad za služby verejnosti 
poskytované RTVS 

25. 
Splnené. Predloženie Správy o hospodárení a plnení 

záväzných ukazovateľov rozpočtu RTVS za I. 
štvrťrok 2014 

27. 
Plní sa priebežne. Predloženie Správy o plnení a realizácii 

programového konceptu RTVS vždy do 40 dní 
od skončenia polroka. 

29. 
Plní sa priebežne. Predloženie Správy o stave výberu úhrad za 

služby verejnosti poskytované RTVS vždy do 40 
dní od skončenia polroka. 

45. Nevyhodnocuje sa.  

46. Nevyhodnocuje sa.  

47. Nevyhodnocuje sa.  

48. Nevyhodnocuje sa.  

49. Nevyhodnocuje sa.  

50. Nevyhodnocuje sa.  

51. Nevyhodnocuje sa.  

52. Nevyhodnocuje sa.  

53. Nevyhodnocuje sa.  

54. Nevyhodnocuje sa.  

55. Nevyhodnocuje sa.  

56. Nevyhodnocuje sa.  

57. Nevyhodnocuje sa.  

58. Nevyhodnocuje sa.  

59. 
Splnené. Zverejnenie účtovnej závierky v Obchodnom 

vestníku. 

60. Nevyhodnocuje sa.  

61. Nevyhodnocuje sa.  

62. Nevyhodnocuje sa.  

 
Za: 9 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát,  M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
I. Gallo požiadal o aktuálnu informáciu ohľadom rokovania s ochrannými zväzmi.  
V. Mika uviedol, že rokovania prebiehajú dynamicky, ale RTVS je pripravená aj na možnosť, 
že nedôjde k dohode. So spoločnosťou LITA a SLOVGRAM existuje už predfinálny návrh 
nových zmlúv a podmienok spolupráce. Stratégia RTVS podľa neho je, pri súčasnom modeli 
financovania znížiť poplatky autorským zväzom a pri prípadnom novom modeli financovania 
a lepšej finančnej situácie RTVS, by sa mohli tieto poplatky opäť upraviť. So SOZAou je 
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podľa neho prípad iný v tom, že je tam otvorený jeden prípad dlžnej sumy, ktorý je dva roky 
starý a SOZA podmieňuje uzatvorenie novej zmluvy, vyriešením tohto prípadu. 
I. Nagy sa spýtala, či sa autorská odmena vyratúva z percenta príjmu RTVS. 
V. Mika vysvetlil, že sú dva základné modely výpočtu. Neexistuje však v súčasnosti jasná 
metodika, pretože existuje viac čiastkových spôsobov. Snaha RTVS teraz je zaviesť nový 
systém a metodiku. 
I. Gallo požiadal o aktuálnu informáciu o stave vysielania RTVS v súvislosti s voľbami do 
Európskeho parlamentu. 
V. Mika uviedol, že zatiaľ všetko prebieha podľa plánu. Jedine včera do rozhlasu prišiel na 
diskusiu volebný líder jednej strany, ktorý ale nekandiduje do EP. Do diskusie pustený nebol, 
pretože zo zákona je tento priestor vyhradený pre vystúpenie politikov, ktorí kandidujú. 
Všetky médiá to podľa neho prijali veľmi logicky a rešpektujú rozhodnutie RTVS. 
I. Gallo je presvedčený, že v tomto prípade postupovalo RTVS v zmysle platnej legislatívy.  
I. Gallo požiadal o poskytnutie informácie o stanovisku RTVS k postupu niektorých 
operátorov poskytujúcich služby retransmisie v súvislosti s MS v hokeji, pretože včera v prvej 
prestávke zápasu niečo odznelo. 
V. Mika informoval, že celý obsah RTVS je postupovaný bezplatne a bezbariérovo a všetci 
distribútori sú povinní ho šíriť v zmysle platnej legislatívy. RTVS zistilo, že niektorý operátor 
ponúka špeciálny balík zápasov v HD kvalite za 9,98 €. Považuje to za nevhodné správanie. 
D. Hushegyiová sa spýtala, aké možnosti má v tomto RTVS. 
V. Mika uviedol, že bude postupovať v zmysle platnej legislatívy. Ide podľa neho aj 
o precedens, keďže sa blížia aj MS vo futbale alebo Tour de France. 
I. Gallo požiadal, aby na najbližšie rokovanie rady bola predložená analýza tohto stavu 
a kroky, ktoré RTVS poskytne. 
P. Kubica sa spýtal, či RTVS zaplatila pokutu za reláciu Lampa – kauza Cervanová. 
V. Mika odpovedal, že ide o spor so spoločnosťou W-Press, kde RTVS dostal od RVR 
pokutu 50 tis. €, ktorá bola potvrdená aj Najvyšším súdom. RTVS pokutu zaplatila 
a požiadala o zaplatenie tejto sumy predmetnú spoločnosť. Momentálne je RTVS s touto 
spoločnosťou v spore. V zmysle platných predpisov a nariadení musí RTVS túto pokutu 
vymáhať.  
I. Gallo sa spýtal, aký má RTVS postoj k obchodnému vzťahu so subjektom, s ktorým vedie 
spor. 
V. Mika odpovedal, že ak sa s niekým vedie spor, tak potom je otázka, či a do akej miery 
s ním bude RTVS spolupracovať. 
M. Jesenko sa spýtal, či je takýto prípad už v nových zmluvách ošetrený a či sa to už 
v budúcnosti nestane. 
V. Mika uviedol, že v budúcnosti sa už takéto prípady stávať nebudú a v zmluvách sú 
podobné prípady ošetrené.  
M. Jesenko sa spýtal, či bol prijatý nejaký interný materiál v súvislosti s inštitútom prázdneho 
kresla, aby sa takéto prípady nestali. 
V. Mika uviedol, že ak sa nedostaví do relácie respondent, tak je povinnosťou moderátora 
zaujať aj jeho postoj. Ďalej u zákazkových programov musia byť scenáre schválené 
dramaturgiou RTVS. 
I. Gallo sa spýtal, či sa bude ďalej pokračovať s predmetnou reláciou. 
V. Mika odpovedal, že tento formát je zazmluvnený do konca tejto sezóny a ďalšie rokovania 
sú otvorené a podliehajú tomu, čo budú podmienky spolupráce. 
 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
V. Mika informoval, že na základe výsledkov obdobia, ktoré je už uzatvorené, RTVS 
hospodári v zmysle schválených záväzných ukazovateľov a vo väzbe na plánované výdavky 
a príjmy. Programová služba je výrazne poznačená športom, momentálne hokejom. Je to 
podľa neho zásadný zásah do štruktúry, ale keby ho RTVS nerobil, tak by to divák 
neodpustil. Zdôraznil, že RTVS ponúka momentálne signál v HD bezplatne.  
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R. Doehring informovala o aktuálnom stave hospodárenia. V oblasti príjmov sa plán plní na 
36,5%, čo má na svedomí najmä výber úhrad. V oblasti grantov a transferov je RTVS na 
úrovni 40%. Výdavky sú na úrovni 27,5%. Zmluva so štátom za rok 2013 bude vyčerpaná. 
V. Slovák sa spýtal na administráciu pri koncesionárskych poplatkoch, pretože má veľa 
negatívnych ohlasov od verejnosti, že aj pol roka neprišla odpoveď. 
R. Doehring uviedla, že medzi 2,1 mil. poplatníkov bude vždy nejaká marginálna chyba. 
Myslí si, že sa táto administrácia veľmi posunula. RTVS nedáva na všetky žiadosti odpoveď, 
ale od nasledujúceho obdobia sú tieto platby upravené. Keby sa malo každému odpísať, tak 
by boli náklady o ďalších 500 tis. € vyššie.  
V. Mika pripomenul, že minulý rok sa spracovalo 500 tis. oslobodení, čo bola mimoriadna 
záťaž. 
M. Jesenko sa spýtal, či už začal GR RTVS konať ohľadom zvýšenia koncesionárskych 
poplatkov alebo zmeny financovania, keďže v médiách už prebehli podobné informácie. 
V. Mika skonštatoval, že chcel v bode Rôzne navrhnúť diskusiu o tejto téme. Je si vedomý, 
že Rada RTVS ho pri schvaľovaní rozpočtu zaviazala aktívne pracovať na zlepšení 
financovania RTVS. 
T. Búza informoval, že všetky základné zákonné normy sa plnia. Hlavným ťažiskom 
momentálne sú MS v hokeji. Informoval o ďalších projektoch na najbližšie obdobie. 
Ľ. Hamarová, za rozhlasovú časť informovala, že sú plnené základné zákonné a programové 
normy. Informovala o ambícii vynovenia zvukovej grafiky na troch programových službách. 
Široký priestor dostala kanonizácia Jána Pavla II. Ďalej informovala o plánoch do 
najbližšieho obdobia.  
V. Slovák sa spýtal, kto pripravuje zvukovú grafiku. 
Ľ. Hamarová odpovedala, že sa to pripravuje v interných kapacitách v spolupráci so Sekciou 
marketingu a komunikácie.  
I. Nagy sa spýtala, ako sa dajú dobehnúť vypadnuté formáty kvôli športovým udalostiam. 
V. Mika odpovedal, že čo sa týka kvót, tak sa to dobehne, ale efektívne sa dobehnúť nedajú. 
Nájsť adekvátny priestor na športový obsah si vyžaduje systémové riešenie, dovtedy bude 
Jednotka a Dvojka trpieť mimoštruktúrovými programovými zásahmi. Ako príklad uviedol 
detský blok, ktorý trpí kvôli športu.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 65/2014: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia 
programovej služby RTVS. 
 
Za: 9 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát,  M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS  
V. Mika odprezentoval predložený návrh na prenájom.  
M. Jesenko doplnil, že ide o dva štandardné nájmy a nevidí pri schvaľovaní tohto materiálu 
žiaden problém. Na rokovaní DK sa týmito nájmami zaoberali. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 66/2014: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. m) zákona č. 532/2010 o RTVS v nadväznosti na § 12 
ods. 2 a § 13 ods. 1 písm. c) zákona č. 176/2004 o nakladaní s majetkom verejnoprávnych 
inštitúcií, schvaľuje návrh na prenájom nehnuteľného majetku: 
RTVS, organizačná zložka Slovenský rozhlas 
Nájomca: Soňa Korčeková – ASO VENDING 
Predmet nájmu: nájom časti nehnuteľnosti, ktorá sa nachádza v objekte Štúdia RTVS 
Banská Bystrica, na ul. L. Sáru č. 1, Banská Bystrica, o celkovej výmere 1,0 m2 
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Účel užívania predmetu nájmu: umiestnenie nápojového automatu 

Pôvodná doba nájmu od 1.6.2009 na dobu neurčitú 
zmluva uzatvorená 04.05.2009   

Navrhovaná doba nájmu  
Dodatok č. 3 

od 1.6.2014 na dobu neurčitú  
 

Pôvodná cena nájmu                           34,00 eur bez DPH ročne  

Navrhovaná cena nájmu 34,00 eur bez DPH ročne  

Pôvodná cena nájmu za m²                          34,00 eur bez DPH 

Navrhovaná cena nájmu za m² 34,00 eur bez DPH 

Pôvodná cena služieb 84,00 eur bez DPH ročne 

Navrhovaná cena služieb 84,00 eur bez DPH ročne 

Pôvodná cena inventáru - 

Navrhovaná cena inventáru - 

Pôvodná výpovedná lehota 3- mesačná     

Nová výpovedná lehota 1- mesačná  

Inflačné zohľadnenie Áno 

 
Nájomca: RadioLAN, spol. s r.o. 
Predmet nájmu: miesto na anténnom stožiari a miesto vo vnútri technologického kontajnera 
za účelom umiestnenia zariadení, systémov antén a káblových trás určených pre riadnu 
prevádzku telekomunikačnej siete v objekte prenajímateľa - vysielacie stredisko Borský 
Mikuláš pri obci Bílkové Humence 
Účel užívania predmetu nájmu: technické účely súvisiace s prevádzkou telekomunikačnej 
siete, najmä aktívnych zariadení na prenos dát a distribučných antén v počte do dvadsať  
kusov. 

Pôvodná doba nájmu od 1.1.2013 na dobu neurčitú  

Navrhovaná doba nájmu 
Dodatku č. 1 

od 1.6.2014 na dobu neurčitú 

Pôvodná cena nájmu                           1600,00 eur bez DPH ročne 

Navrhovaná cena nájmu 2900,00 eur bez DPH ročne 

Pôvodná cena nájmu za m²                          - 

Navrhovaná cena nájmu za m² - 

Pôvodná cena služieb 
150,00 - zálohové platby za elektrickú energiu, po 
ukončení kalendárneho roka - vyúčtovanie podľa 
skutočnej spotreby meranej meračom 

Navrhovaná cena služieb 
456,00 - zálohové platby za elektrickú energiu, po 
ukončení kalendárneho roka - vyúčtovanie podľa 
skutočnej spotreby meranej meračom 

Pôvodná cena inventáru - 

Navrhovaná cena inventáru - 

Pôvodná výpovedná lehota 1-mesačná 

Výpovedná lehota 1-mesačná  

Inflačné zohľadnenie Áno 

 
Za: 9 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát,  M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
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Uznesenie bolo prijaté. 
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
V. Mika odprezentoval predložený materiál. Skonštatoval, že sa darí plniť rozpočet v oblasti 
kapitálových výdavkov. 
P. Kubica, ako spravodajca k tomuto bodu, odporučil materiál schváliť. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 67/2014: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach za predchádzajúce 
obdobie. 
 
Za: 9 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát,  M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h) 
zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS 
V. Mika odprezentoval predložené informácie.  
P. Kubica odporučil materiál schváliť. 
V. Slovák sa spýtal na finančné porovnanie slovenských agentúr a ČTK. 
V. Mika odpovedal, že je to rozdielne, pretože TASR poskytuje komplet servis a SITA 
poskytuje monitoring a servis.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 68/2014: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného 
záväzku v zmysle § 15 ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS. 
 
Za: 9 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát,  M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
V. Mika odprezentoval predložený materiál. 
M. Kabát, ako spravodajca k tomuto bodu, odporučil predložený materiál schváliť.  
D. Hushegyiová sa spýtala na podrobnosti o reláciách „Tajné životy“ a „Riešime bývanie“. 
T. Búza predstavil obe spomenuté relácie.  
M. Jesenko požiadal o podrobnosti k formátu „Nebojme sa slovenčiny“. 
T. Búza uviedol, že ide o moderný spôsob relácie o slovenskom jazyku. 
I. Nagy sa spýtala, či záznam predstavenia „Kukura“ je nový spôsob spolupráce s divadlom 
Aréna. 
T. Búza odpovedal, že nie, ale je to súčasťou vysielania divadelných predstavení. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 69/2014: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € uzavretých 
od predchádzajúceho zasadnutia rady. 
 
Za: 9 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát,  M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
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Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
f. rôzne 
I. Gallo navrhol, aby sa na základe požiadavky GR RTVS prerokovala informácia 
o východiskách v súvislosti s financovaním RTVS v roku 2015. Uviedol, že je to nielen 
odborná a spoločenská, ale žiaľ, aj politická otázka a pokiaľ ide o budúcnosť RTVS, tak aj 
fatálna.  
V. Mika skonštatoval, že samotný vývoj hospodárenia v posledných rokoch viedol k tomu, že 
sa nastavil inštitút záväzných ukazovateľov rozpočtu a RTVS je hodnotená podľa 
dosiahnutých hospodárskych výsledkov. Zmyslom RTVS má však byť programová služba. 
Na jednej strane je rád, že nová legislatíva viedla k tomu, že RTVS už straty nevytváral. Na 
druhej strane, má takáto metodika svoje hranice a tie prichádzajú v roku 2014. Bez zmeny 
financovania nie je možné rozvíjať programové služby RTVS a nie je ani možné udržať 
funkcie, o ktorých sa stále hovorí. Z pohľadu príjmov ovplyvňuje RTVS len 3% z nich 
vlastnou činnosťou. Ostatné príjmy sú dané a ťažko ovplyvniteľné. Z pohľadu výdavkov je 
menej ako 30% výdavkov, ktoré môže RTVS svojou činnosťou ovplyvniť. Nevie si predstaviť, 
že pre budúcnosť, pri nižších zdrojoch financovania, by sa dal postaviť rozpočet bez toho, 
aby predstúpil pred radu a povedal, že to bude na úkor programu. Ambícia, s ktorou tento 
manažment prišiel, bola rozvíjať RTVS a preto treba otvoriť tému financovania RTVS. Myslí 
si, že s témou zvyšovania úhrad RTVS môže prísť, keď preukáže, že má zmysel fungovania 
ako verejnoprávneho média. Verí, že RTVS už preukázal, že funkcie verejnoprávneho média 
sú na trhu nezastupiteľné. Nastal podľa neho čas ponúknuť pridanú hodnotu. Poznamenal, 
že len pri premietnutí indexácie inflácie od roku 2003 do súčasného obdobia, by bol poplatok 
6,95 €. To dáva obraz o tom, aký je reálny stav veci. Ďalšou možnosťou je, že by štát zobral 
na seba nejaký typ platby, ktorý nesúvisí s programom, ale RTVS za neho zodpovedá, 
napríklad šírenie signálu. To však považuje za komplikovanú tému, keď všetko ekonomické 
úsilie štátu smeruje k znižovaniu výdavkov. Treťou možnosťou je návrat k reklame, čo má aj 
pozitívne momenty, ale negatív je omnoho viac. Pripomenul, že minulý rok najviac 
zarezonoval projekt „Televízia bez reklamy“ a to je pre neho hlavné posolstvo. Predstúpi 
pred Radu RTVS s konkrétnym návrhom a ten bude prezentovať.  
I. Gallo je presvedčený, že nielen na strane manažmentu, ale aj na strane Rady RTVS je 
zodpovednosť, aby začala konať a aby ukázala svoju silu. Teraz by rada mala vyvinúť tlak na 
politikov. Je pravdou, že sú dva legitímne pohľady politikov na financovanie RTVS. Jeden je 
financovanie cez koncesionárske poplatky a zmluvu so štátom a druhý je zrušenie tohto 
všetkého a napojenie na štátny rozpočet. Rada RTVS by mala podľa neho byť moderátorom 
tejto odbornej diskusie, kde by sa odborne rozobrali oba pohľady a aby sa argumentovalo 
z pohľadu zvyklostí v EBU a aj inde. Bolo by podľa neho fatálne, ak by ambície navýšenia 
koncesionárskych poplatkov skončili na tom, že sa nepodarí presvedčiť politikov, aby sa 
dohodli na nejakom riešení. Rovnako aj platenie cez štátny rozpočet zaplatia všetci občania. 
Je načase si povedať, či chceme verejnoprávne médium, ale treba si uvedomiť, že to niečo 
stojí. Je presvedčený, že je vhodný časopriestor a morálne právo si pýtať viac, pretože sa dá 
debatovať o rovnováhe, čo sa týka kvality programu, plnenia si zákonných povinností 
a ambície záväzku pridať nejakú pridanú hodnotu, možno v podobe novej programovej 
služby. 
V. Mika nezaregistroval z politického spektra pochybnosť o tom, že financovanie je 
nedostatočné. Pripomenul, že na každom rokovaní VKM sa politici pýtajú, čo s financovaním 
RTVS a politici sa hlásia k tomu, že niečo treba robiť. 
M. Kákoš si myslí, že každý, kto vníma kontext, v ktorom funguje RTVS, si uvedomuje, že 
bude treba zmeniť financovanie RTVS. Zvýšenie koncesionárskych poplatkov je podľa neho 
jedinou legitímnou a najčistejšou cestou. Myslí si, že sociálny dopad by nebol nijaký, pretože 
sociálne slabšie skupiny poplatky aj tak neplatia. Je podľa neho pravý čas začať pracovať 
s verejnou mienkou a vytvoriť diskusiu o tom, čo RTVS ponúka. Zdá sa mu, že ľudia sú 
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spokojní s vysielaním RTVS. Spýtal sa, či je RTVS schopná ponúknuť protiváhu v podobe 
nového programového okruhu. 
V. Mika odpovedal, že jeho ambíciou je priniesť projekt ako celok a záväzok voči verejnosti 
bude obsahovať konkrétne záväzky na konkrétne mediálne služby, ktoré budú mať väzbu na 
to, za aký spôsob financovania, prinesie RTVS niečo naviac. 
V. Slovák oceňuje, že táto téma je politicky prijateľná, čo sa môže zmeniť, ak príde prvý 
prieskum, že verejnosť nie je za zvyšovanie poplatkov. Treba preto urobiť niečo, čo dostane 
verejnosť na stranu RTVS. 
I. Gallo podotkol, že akýkoľvek prieskum, ktorý bude zisťovať, či ľudia súhlasia so zvýšením 
akýchkoľvek poplatkov, bude mať negatívny výsledok. 
M. Kákoš uviedol, že by to nazval akceptáciou zvýšenia, aby verejnosť prijala tento fakt.  
I. Gallo uviedol, že pamäťová stopa v súvislosti s STV je veľmi hlboká a niektorí ľudia to 
apriori odmietajú.  
V. Mika poznamenal, že RTVS nezačína z nuly a istá komunikácia už prebieha formou 
komunikačných konceptov z ostatného obdobia.  
J. Chudík si myslí, že treba urobiť nejakú reklamu pre obyvateľstvo. Napríklad formou 
porovnania s nákladmi, ktoré ľudia dávajú na noviny mesačne a pod. Nový kanál by podľa 
neho pokojne mohol byť spravodajsko-športový.  
V. Mika považuje za dôležité, aby na novú formu financovania bola pripravená aj odborná 
verejnosť.  
I. Nagy považuje za dôležité získať si komunity a politikov. Politici podľa nej neradi robia 
takéto rozhodnutia pred voľbami. 
V. Mika informoval, že na najbližšom rokovaní predloží Rade RTVS ucelený koncept. 
 
5. Vecné a finančné vyhodnotenie Zmluvy so štátom na rok 2013  
I. Gallo informoval, že v zmysle článku VII. bod 3 Zmluvy č. 138/2012/M o obsahoch, cieľoch 
a zabezpečení služieb verejnosti v oblasti rozhlasového vysielania na roky 2013 -2017 
predkladá RTVS na prerokovanie vecné a finančné vyúčtovanie Dodatku č. 1 MK 
139/2012/M na rok 2013 v znení Dodatku č. 1A MK 139/2012/M a Dodatku č. 1B MK – 
94/2013/M na rok 2013. Rada RTVS k tomu zaujíma stanovisko. 
V. Mika odprezentoval predložený materiál. Skonštatoval, že všetky prostriedky boli 
vyčerpané v plnom rozsahu a v zmysle zmluvy. 
P. Kubica, ako spravodajca k tomuto bodu, ocenil, že sa nevracia ani cent a všetky 
prostriedky sa vyčerpali.  
M. Jesenko uviedol, že materiálom sa zaoberala aj DK a odporúča zobrať ho na vedomie. 
I. Gallo pripomenul, že aj na ostatnom rokovaní sa prijalo stanovisko k výsledku 
hospodárenia RTVS, ktoré už obsahovalo aj vyhodnotenie ZsŠ. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 70/2014: 
Rada RTVS v zmysle článku VII. bod 3 Zmluvy č. 138/2012/M o obsahoch, cieľoch 
a zabezpečení služieb verejnosti v oblasti rozhlasového vysielania a televízneho vysielania 
na roky 2013 -2017 prerokovala a berie na vedomie vecné a finančné vyúčtovanie Dodatku 
č. 1 MK 139/2012/M na rok 2013 v znení Dodatku č. 1A MK 139/2012/M a Dodatku č. 1B MK 
– 94/2013/M na rok 2013. 
 
Za: 8 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
6. Výročná správa RTVS za rok 2013  
I. Gallo informoval, že GR RTVS je povinný v zmysle § 15 ods. 3 písm. f) predložiť rade do 
30. apríla výročnú správu o činnosti Rozhlasu a televízie Slovenska v predchádzajúcom 
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kalendárnom roku podľa § 19 ods. 13, čo bolo splnené. V zmysle § 8 ods. 2 je rada povinná 
predložiť príslušnému výboru národnej rady každoročne do 31. mája správu o jej činnosti a 
spolu so svojím stanoviskom aj výročnú správu o činnosti Rozhlasu a televízie Slovenska v 
predchádzajúcom kalendárnom roku. 
V. Mika odprezentoval predloženú výročnú správu. 
M. Jesenko skonštatoval, že zo zákonného a formálneho hľadiska výročná správa spĺňa 
potrebné parametre. Spýtal sa, aké riziká sa dajú v budúcnosti očakávať. 
R. Doehring poukázala na niektoré súdne spory, na ktoré sa vytvára rezerva. 
V. Mika doplnil, že sú to niekoľkoročné známe súdne spory. Iné riziká hrozia podľa neho len 
z nepredvídateľných udalostí. 
I. Nagy sa spýtala na poslednú stranu, kde je uvedené, aké zmeny nastanú pri všetkých 
programových službách a Rádio Patria tam chýba. 
V. Mika odpovedal, že to je preto, lebo Patrie sa netýkajú žiadne mimoštruktúrne zásahy. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 71/2014: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods.1 písm. j) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS prerokovala 
a berie na vedomie Výročnú správu o činnosti Rozhlasu a televízie Slovenska za rok 2013 
a ukladá predsedovi Rady RTVS, aby ju predložil príslušnému výboru Národnej rady SR 
a žiada GR RTVS, aby ju v zákonnom termíne zverejnil na webovom sídle RTVS. 
T: 31. 5. 2014 
Z: predseda Rady RTVS, GR RTVS 
Za: 8 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
 
7. Správa o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu Rozhlasu a  
 televízie Slovenska za I. štvrťrok 2014  
I. Gallo uviedol, že zákon vraví (§ 15 ods. 3 písm. g), že GR RTVS predkladá rade správu o 
hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu Rozhlasu a televízie Slovenska vždy 
do 14 dní, odkedy ho o to rada písomne požiadala, najviac raz za štvrťrok, v marci 2011 
uznesením č. 5/2011 Rada schválila materiál, ktorým sa určuje, že sa to predkladá 40 dni po 
skončení štvrťroka, Uznesením č. 21/2012 rada určila, že sa vždy pri tej správe bude 
prerokovávať aj odmena GR RTVS. Okrem iného sa tam konštatuje: Rada RTVS bude 
určovať odmenu GR RTVS štvrťročne, vždy pri prerokúvaní správy o hospodárení a plnení 
záväzných ukazovateľov rozpočtu RTVS v zmysle § 15 ods. 3 písm. g) zákona č. 532/2010 
Z. z. o RTVS. 
V. Mika odprezentoval predložený materiál. 
M. Jesenko informoval, že predložený materiál bol prerokovaný aj na DK. Skonštatoval, že 
záväzné ukazovatele neboli prekročené a nič nebráni Rade RTVS rozhodovať o priznaní 
odmeny.  
I. Gallo sa spýtal predsedu DK M. Jesenka, či vie o nejakých dôvodoch, pre ktoré by GR 
RTVS nemal dostať odmenu v plnej výške. 
M. Jesenko odpovedal, že mu nie sú známe takéto dôvody.  
 
I. Gallo predložil návrhy na uznesenie a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 72/2014: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Správu o  hospodárení a plnení záväzných 
ukazovateľov rozpočtu RTVS za I. štvrťrok 2014 a žiada GR RTVS o predloženie správy 
o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu za II. štvrťrok 2014. 
T: 10.8.2014  
Z. GR RTVS 
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Za: 8 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 73/2014: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. c) a podľa § 16 ods. 7 zákona č. 532/2010 Z. z. 
o RTVS a čl. 3 ods. 4 Štatútu Rady RTVS priznáva GR RTVS odmenu za I. štvrťrok 2014 vo 
výške 100 % mzdy vyplatenej za toto obdobie. 
 
Za: 8 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
8. Informácia o vysielaní RTVS v súvislosti s MS vo futbale 2014  
M. Merčiak odprezentoval predložený materiál. Informoval o kompletnom vysielaní RTVS 
v súvislosti s MS vo futbale. 
I. Gallo sa spýtal, či sa neuvažuje o tom, že by RTVS vyslalo človeka aspoň na finále. 
M. Merčiak odpovedal, že pri súčasnej finančnej situácii to nie je možné. 
L. Diko doplnil, že tento rok sú tri veľké športové podujatia a muselo padnúť rozhodnutie, pri 
ktorom sa RTVS uskromní. Voľba padla na tieto MS, keďže tam nie je slovenské zastúpenie.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 74/2014: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o vysielaní RTVS v súvislosti s MS 
vo futbale 2014. 
 
Za: 7 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Kákoš, P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Jesenko, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
9. Informácia o účasti RTVS na letných festivaloch 
T. Búza odprezentoval predložený materiál za televíznu časť. Informoval o spôsobe pokrytia 
jednotlivých festivalov. 
Ľ. Hamarová odprezentovala rozhlasovú časť materiálu. 
M. Kákoš, sa ako spravodajca k tomuto bodu spýtal, či nebudú priame prenosy z folklórnych 
festivalov. 
T. Búza odpovedal, že najväčšie folklórne festivaly budú samozrejme v priamych prenosoch.  
D. Hushegyiová považuje za pozitívne, že RTVS bude na krajanských festivaloch. 
I. Nagy sa spýtala, či národnostné vysielanie nemá záujem o žiadne festivaly, keďže to 
v materiáli nie je. 
V. Mika sa ospravedlnil za to, že to v materiáli chýba a uviedol, že doplní informácie 
o festivaloch, ktoré budú na Rádiu Patria. 
J. Chudík požiadal, keď sa bude informovať o festivale Pohoda, aby neboli zahŕňané do 
spravodajstva aj politické aktivity, ktoré sa dejú v rámci tohto festivalu. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 75/2014: 
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Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o účasti RTVS na letných 
festivaloch. 
 
Za: 7 / I. Gallo, J. Chudík, D. Hushegyiová, M. Kákoš, P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Jesenko, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
10. Sťažnosti a podnety 
I. Gallo poveril tajomníka Rady RTVS, aby informoval o došlej pošte a spôsobe jej 
vybavenia.  
Členovia Rady RTVS boli informovaní o všetkej pošte aj o priložených stanoviskách RTVS 
k jednotlivým podnetom. Rada RTVS nevzniesla námietky voči stanoviskám RTVS a v tomto 
duchu budú vypracované aj odpovede divákom, resp. poslucháčom.  
 
11. Rôzne 
D. Migrová doplnila informáciu, že Rádio Patria bude pokrývať festivaly len spravodajsky, ale 
materiál bude doplnený. 
J. Chudík rovnako podporuje zapojenie Rádia Patria do vysielania v súvislosti s festivalmi. 
I. Gallo poďakoval prítomným za účasť a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
 
 
 
V Bratislave 22.05.2014. 
 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 

 
 
Mgr. Igor Gallo 

       predseda Rady  
Rozhlasu a televízie Slovenska 

 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne usporiadaný 
podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk. 

http://www.rtvs.sk/

